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Møteinnkalling  
 

Utvalg Dato Sted 
Ungdomsrådet 08.02.2024 kl. 16:00 Asker rådhus 

 

Merknad 

 
   

Eventuelt forfall meldes snarest til: 
Politisk.sekretariat@asker.kommune.no. 
Varamedlemmer møter etter nærmere avtale med møtesekretær. 

 

Presentasjoner: 

 

• Livreddertårn 
 

• Området Medborgerskap 

• Temaplan for Bærekrafig boligutvikling 

•  Sommerferietilbud 
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Sakskart  

Saker til behandling 

4/24 22/00967-62 Godkjenning av protokoll 11.01.24 

5/24 23/21824-3 Høringssvar - forslag til et nytt system for kvalitetsutvikling i 
skolen - for elevenes læring og trivsel - NOU 23:27 

6/24 22/02147-6 Temaplan for bærekraftig boligutvikling - høring 

Referatsaker 

 

 

Asker, 29.01.2024 
Anton Toft Dahl 
Leder i ungdomsrådet 
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Møteprotokoll 
 

Ungdomsrådet 

Dato Tid Sted 
08.02.2024 16:00 – 18:50 Asker rådhus 

 

Møtet ble ledet av Anton Toft Dahl. 

Til stede:  

Funksjon Navn Møtte for 

Leder Anton Toft Dahl  
Nestleder Isak Gregers Eriksen  
Utvalgsmedlem Eira Erlandsen-Sele  
Utvalgsmedlem Albert Loki Einarsson  
Utvalgsmedlem Filip Haug-Brodersen  
Utvalgsmedlem Mats Augdahl Karlsen  
Utvalgsmedlem Aurora Johanne Lauvset  
Utvalgsmedlem Elias Børve Figenschou  
Utvalgsmedlem Yaya Vyas Civera  
Utvalgsmedlem Tiam Rajabzadeh  
Utvalgsmedlem Hedvig Kjeldahl  
   
 

Forfall:    

    

 

Til stede fra administrasjonen:  

Administrasjonen Hege Oshaug 

Protokollfører Julie Bøye         
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Det var ingen merknader til innkallingen, og møtet ble satt med 11 medlemmer til 
stede. 

 

 

Saksliste Side 

Saker til behandling 

4/24 22/00967-62 Godkjenning av protokoll 11.01.24 3 

5/24 23/21824-3 Høringssvar - forslag til et nytt system for kvalitetsutvikling 
i skolen - for elevenes læring og trivsel - NOU 23:27 

3 

6/24 22/02147-6 Temaplan for bærekraftig boligutvikling - høring 4 

Referatsaker 
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Saker til behandling 

4/24 Godkjenning av protokoll 11.01.24 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 08.02.2024 4/24 
 

Leders forslag til vedtak: 
 
1.        Protokoll fra ungdomsrådet 11.01.2024 godkjennes slik den foreligger. 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

Protokoll fra ungdomsrådet 11.01.2024 godkjennes slik den foreligger. 

 

 

 

5/24 Høringssvar - forslag til et nytt system for kvalitetsutvikling i skolen - for 
elevenes læring og trivsel - NOU 23:27 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 08.02.2024 5/24 
2 Utvalg for oppvekst 13.02.2024 9/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  

 

1. Asker kommune sender vedlagte høringssvar til Kunnskapsdepartementet.  
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Behandling 

Rådgiver Christine Nesse innledet til saken (presentasjon). 

Eira Erlandsen-Sele fremmet følgende forslag:  

Ungdomsrådet ønsker å stryke Asker kommunes innspill under kapittel 8, punkt 6 
(Standpunkt og eksamen) i kommunes høringssvar til Kunnskapsdepartementet.  

Forslaget ble vedtatt mot 4 stemmer (Toft Dahl, Loki Einarsson, Børve Figenschou, 
Rajabzadeh). 

Vedtak 

1. Asker kommune sender vedlagte høringssvar til Kunnskapsdepartementet.  
 
Ungdomsrådet ønsker å stryke Asker kommunes innspill under kapittel 8, 
punkt 6 (Standpunkt og eksamen) i kommunes høringssvar til 
Kunnskapsdepartementet.  
 

 

 

 

6/24 Temaplan for bærekraftig boligutvikling - høring 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 08.02.2024 6/24 
2 Ungdomsrådet 08.02.2024 6/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

08.02.2024 5/24 

4 Utvalg for oppvekst 13.02.2024 8/24 
4 Utvalg for velferd 13.02.2024 5/24 
5 Utvalg for samfunnstjenester 15.02.2024 6/24 
6 Utvalg for medborgerskap 15.02.2024 6/24 
7 Utvalg for plan og byggesak 28.02.2024  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  
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1. Temaplan for bærekraftig boligutvikling tas til orientering 

2. Det gis følgende innspill til planen 

……… 

 

 

Behandling 

Rådgiver Ingrid Johanne Blichfeldt innledet til saken (presentasjon). 

 

Mats Augdahl Karlsen fremmet følgende forslag til innspill til planen: 

Ungdomsrådet ber kommunedirektøren utrede bofelleskap for ungdom. 

Innstillingen i 2 punkter, med Augdahl Karlsens forslag til innspill til planen ble 
enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak: 

1. Temaplan for bærekraftig boligutvikling tas til orientering 

2. Det gis følgende innspill til planen:  

Ungdomsrådet ber kommunedirektøren utrede bofelleskap for ungdom. 
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Referatsaker 

 

1. Ordfører Lene Conradi besøkte rådet i anledning leder Antons Toft Dahls 
forslag om Livreddertårn i Asker (presentasjon). 

2. Direktør Christer Best Gulbrandsen presenterte tjenesteområde 
Medborgerskap (presentasjon). 

3. Teamkoordinator Kamilla Stamnes og rådgiver Anne-Karin Andvik 
presenterte Sommerferietilbud (presentasjon). 

4. Rådgiver Hege Oshaug svarte ut Albert Loki Einarssons spørsmål vedr. 
søknad om Bufdir-midler 

5. Politisk sekretariat informerte om frivillig opplæring 14. mars 14:30-16:00, og 
delte ut «gul kalender»/politisk møtekalender for 2024. 

6. Rådgiver Hege Oshaug informerte om Ungdomsrådets seminar 15. februar 
fra kl. 12:00 i Asker rådhus. 

7. Rådgiver Hege Oshaug informerte om at Ruter kommer til ungdomsrådet i 
møte 18. april. 

8. Leder Anton Toft Dahl oppfordret ungdomsrådets medlemmer til å stille seg til 
disposisjon til frivillige arrangementer hos UngKultur. 

9. Rådgiver Hege Oshaug informerte om invitasjon til samling i Riga i 
forbindelsen med nordisk/baltisk samarbeid 2024.  

10. Rådgiver Hege Oshaug svarte ut spørsmål vedr. høringsinnspill om 
fraværsgrense i videregående skole. 

 



Medborgerskap
Rådet for personer med funksjonsnedsettelse
Ungdomsrådet

Christer Best Gulbrandsen, direktør for medborgerskap

8. februar 2024
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Kommunedirektør
Lars Bjerke

Direktør oppvekst
Kai Erik Lund

Direktør velferd
Aud Hansen

Direktør 
samfunnstjenester

Ragnar Sand Fuglum

Direktør 
samfunnsutvikling

Eli Aubert

Direktør 
medborgerskap

Christer Best 
Gulbrandsen

Direktør 
organisasjon, styring 

og utvikling
Randi Sandli
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Hva er medborgerskap?

• Å delta i og ta medansvar 
for samfunn og fellesskap
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3 temaplaner vi har særskilt ansvar for

Temaplan 
medborgerskap

• Kompetanse 
samskaping og 
medvirkning

• Prøve ut nye 
metoder for 
innbygger-
medvirkning

• Utvikle arenaer og 
møteplasser for 
deltakelse og læring

Temaplan fysisk 
aktivitet, idrett og 

friluftsliv

• Helhetlig 
stedsutvikling

• Alle i aktivitet
• Likeverdige vilkår

Temaplan kultur

• Helhetlig 
stedsutvikling

• Kultur hele livet
• Kulturutvikling og 

næring
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Kommune 1.0: 
Myndighetsutøveren

Tro på: 
- Planlegging og styring
- Rettsstatsprinsipper

- Faget og kommunen vet best

Kommune 2.0: 
Tjenesteleverandøren

Tro på: 
- Markedsmekanismer

- Serviceprinsipper
- Kunden/brukeren vet best

Kommune 3.0: Samskaperen
Tro på: 

- Nettverksjobbing
- Innovasjon og smidighet

- Ingen vet best – vi utforsker 
sammen!



Medvirkningstrappa

Informasjon

Konsultasjon

Dialog

Dagsordensetting

Medstyring

Samskaping
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Asker
kommune



 Sommerferieaktiviteter for barn og unge 
i Asker 2024

Ungdomsrådet

Råd for personer med funksjonsnedsettelse

Asker mars 2024



Agenda

2

 

• Presentasjon av feriekontoret

• Sommerferiemodellen

• Friplasser

• Tid til spørsmål og dialog



Å skape gode sommerferieminner for alle barn og 
unge i Asker. Vi ønsker å ha økt fokus på barn og 
unge, som av ulike grunner står i fare for å havne 
utenfor, får tilbud om friplasser og tilpasninger.

Vi i Asker kommune ønsker i dag å presentere 
sommerferiemodellen som vil gjøre koordinering 
og tilskudd mer forutsigbart for alle som bidrar inn 
med ferieaktiviteter. 

Formål 

3



Sommerferiemodellen 2024

4



Hva skal friplasser bidra til, hvem bør/kan få en 
friplass?
• Forebygge utenforskap og skape gode sommerfeireminner
• Barn og unge som av ulike grunner står i fare for å havne utenfor

o Oppveskt vilkår
o Lavinntektesfamilier
o Psykiske/fysiske utfordringer

o Tillitsbasert ordning
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Hvordan prate med barn om idrett
Tips og triks fra Asker idrettsråd

Utstyr 

Barn tør ikke spørre hjemme om å bli med på en aktivitet 
fordi de vet at de ikke får lov. Derfor lager de 
unnskyldninger for hvorfor de ikke vil drive med en 
aktivitet.

Oppmøtetider

Foreldres kulturbarrierer er ikke det samme som barnas. 
Spør hva kompisene skal på av aktiviteter, vil de bli med 
på det?  

Avtale med noen andre som skal delta om de kan 
hente barnet. 

Idrettsrådet kan bistå med økonomisk avlastning 

Kultur

Barrierer man møter:

VI MÅ KOMME DE I FORKJØPET! 

Kostnad La det komme frem tidlig og tydelig at tilbudet er gratis. Gjentas ofte. 
Gjerne skriftlig så barn kan ta med hjem og vise

Ta kontakt med idrettsrådet for mer info 
og økonomisk hjelp

Marie Anette Thoresen
Rådgiver samfunn

marie@askeridrettsråd.no
Tlf: 979 67 979



Spørsmål

Kontakt info:
feriekontoret@asker.kommune.no
Kamilla Stamnes, 40225975
Anne-Karin Andvik, 91303123

mailto:feriekontoret@asker.kommune.no


L I V R E D N I N G S T Å R N

Anton Toft Dahl

Ungdomsrådet 08.02.2024





L I V R E D N I N G S T Å R N E T

• Livbøyer, redningsvester, dukker, 
torpedobøyer

• En i hver svømmehall

• Åpent for alle

• Leg og lær livredning i svømmehallen 
(respektforvand.dk)

https://www.respektforvand.dk/red-dig-selv-og-andre/livreddertaarne-i-svoemmehaller
https://www.respektforvand.dk/red-dig-selv-og-andre/livreddertaarne-i-svoemmehaller


F LY T E K O N F E R A N S E N  2 0 2 4

Anton Toft Dahl deltok



F LY T E K O N F E R A N S E N  

2 0 2 4

• Konferanse i regi av Flyte

• Spennende opplegg med mange 

foredragsholdere

• Morgenbad

• RS-Noatun

• Basseng







H J E L P  T I L  

L I V R E D N I N G S T Å R N E T

• Flyte ikke penger

• Trygg livredningsbøyer



A N D R E  K O M M U N E R  

O G O M R Å D E R

• Bergen

• Lørenskog

• Stavanger

• Svenska Livräddningssällskapet



NOU 2023:27
Et nytt system for kvalitetsutvikling

08.02.2024 / Ungdomsrådet



Hva er en NOU?

NOU
Melding til 
Stortinget Proposisjon

2



Et nytt system for kvalitetsutvikling - 
Hvordan få et system som har fokus på elevenes læring og trivsel?

Status

• Informasjonen brukes i større grad til styring enn til 
kvalitetsutvikling.

• Mye og fragmentert kunnskap og informasjon. Lite tid, kompetanse 
og kapasitet til å fortolke og bruke det. 

• Behov for nye strukturer og prosesser for samarbeid og dialog. 
Dialog- og tillitsbasert styring – hvem kjenner best hvor skoen 
trykker?

Samfunnsutvikling og rammer

• Psykisk helse, elevmedvirkning, teknologisk utvikling

• Kompetansebegrep  ny LK20  ny opplæringslov
3



Et helhetlig system for kvalitetsutvikling  

for elevenes læring og trivsel

• Kvalitetsutviklingssystemet skal bidra til
• likeverdighet i opplæringen
• samarbeid og tillit mellom aktørene
• samspill mellom elever og lærere

• Fire forutsetninger for å lykkes:
• strukturer og prosesser for samarbeid 

og dialog
• god ledelse på alle nivåer
• relevant kompetanse på alle nivåer
• et bredt kunnskapsgrunnlag

• Systemet skal fremme elevmedvirkning.
Bildet er hentet fra NOU 2023:27, side 9



Struktur og prosess for samarbeid og 
dialog

• Det skal forskriftsfestes at det skal være 
jevnlige kvalitetsdialoger mellom 
skoleeier og skoler. 

• Kvalitetsdialogene skal ta utgangspunkt i 
et bredt kunnskapsgrunnlag 

• Skoleeier skal, i samarbeid med andre 
aktører i skolen, utarbeide egne 
handlingsplaner for elevmedvirkning i 
kvalitetsutviklingsarbeidet. 

• Asker kommune støtter forslaget da 

vi allerede gjennomfører 

lederdialog, som er en oppsummering 

av skolenes analyser av resultater 

i samarbeid med elever, foreldre i 

SU og FAU og de ansatte.

• Asker kommune legger stor vekt på 

medvirkning og på å sikre barnets 

beste. Vi støtter forslaget. 
5



God ledelse på alle nivåer

• Det bør opprettes en egen funksjon for 
kvalitetsutvikling i skolen (ressurslærer/lærerspesialist) 

• 1 pr skole/sone – hensikten er å øke 

kapasiteten for å drive 

kvalitetsutvikling i skolen

• Asker kommune støtter ikke 

forslaget om en sentral regulering 

av en kvalitetsutviklingsfunksjon. 

Ønsker heller at dette skal være 

lokale vurderinger ut fra den 

enkelte skoles ressurser og behov. 

Enig i at det skal prioriteres tid 

og fokus på kvalitetsutvikling.
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Relevant kompetanse

• Lærerutdanningene skal sikre at 

lærerstudentene utvikler kompetanse i 
kvalitetsutvikling og i sluttvurdering.

• Kartlegge og sikre ulike former for 

etter- og videreutdanningstilbud 
innenfor området kvalitetsutvikling i 

skolen. 

• nyutdannede nytilsatte lærere skal få 
veiledning i arbeidet med sette 
standpunktkarakter som en del av 

kvalitetssikringen av 

standpunktkaraktersettingen.

• Asker kommune støtter en 
lærerutdanning og/eller et 
videreutdanningstilbud som utvikler 
lærernes kompetanse, men stiller oss 
noe undrende til særlig fokus på 
sluttvurdering. Vi støtter en 
underveisvurdering som henger sammen 
med sluttvurderingen, men har jobbet 
aktivt i askerskolen for at 
sluttvurdering ikke skal skje 
underveis.

• Asker kommune støtter forslaget om at 
nyutdannede eller ansatte som ikke 
oppfyller kompetansekravene må få 
veiledning og nødvendig oppfølging. 
Dette er rektors ansvar. Men dette 
trenger ikke presiserer å gjelde 
l tt d i  i lt  
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Bredt kunnskapsgrunnlag er en 
forutsetning for systematisk 
kvalitetsutvikling

• Ny skolemiljøundersøkelse

• avvikle dagens elevundersøkelse og 
erstatte den med en ny 
skolemiljøundersøkelse. Formålet er at 
elevene får si sin mening om det fysiske 
og psykososiale skolemiljøet.  

• Utvikle prøver som skal gi informasjon om 
elever som trenger ekstra oppfølging

• utvikle frivillige prøver i lesing og 
regning for 2. trinn, og videreutvikle de 
obligatoriske prøvene i regning og lesing 
for 3. trinn

• Asker kommune støtter forslaget om en ny og 

mer fleksibel undersøkelse som vil kunne bli 

et verktøy for oppfølging mer enn for 

sammenligning. Samtidig er vurdering av 

resultater opp mot nabokommuner og nasjonalt 

viktig i forbedringsarbeidet i kommunen.

• Asker kommune støtter utviklingen av et 

slikt verktøy, men ønsker ikke at det skal 

være obligatorisk.

• Asker støtter forslaget om å utrede grunnen 

for å avvikle leseprøven på 1. trinn, da det 

allerede finnes andre verktøy som kan 

brukes. Fint med et stopppunkt, men viktig å 

vurdere om det er behov for prøvene eller om 

det finnes andre måter å vurdere ferdigheter 
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Bredt kunnskapsgrunnlag forts.

• Læringsstøttende prøver som gir 
informasjon om elevenes 
grunnleggende ferdigheter

• avvikle dagens nasjonale 
prøver og utvikle nye 
læringsstøttende prøver. Dagens 
NP gir i for liten grad relevant 
informasjon og støtte til 
lærernes faglig-pedagogiske 
arbeid. 

• Sekundært skal prøvene gi 
informasjon til skoleeier og 
nasjonale myndigheter. Prøver i 
lesing, regning og skriving. 

• Asker kommune støtter en 

videreutvikling av nasjonale 

prøver, men vurderer at 

prøvene allerede gir god 

informasjon både for å fremme 

elevenes læring og som 

nødvendig 

styringsinformasjon.

9



Bredt kunnskapsgrunnlag forts

• Standpunkt og eksamen; 

• utvikle varige strukturer for støtte til 
lærernes arbeid med standpunktvurdering for 
å sikre kvalitet og fungere som 
informasjonskilde i 
kvalitetsutviklingsarbeidet. 

• Forutsatt at dette skjer, foreslås det å 
avvikle skriftlig og muntlig eksamen i 
grunnskolen.  

• Kunnskap og informasjon om strukturer og 
prosesser; 

• videreutvikle nasjonal innsamling av 
informasjon, og å gjøre en kost-nytte-
analyse av informasjonen som samles inn. 

• Å utvikle varige strukturer er sentralt og 

nødvendig før man kan vurdere å avvikle eksamen.

• Asker kommune mener at med ny læreplan og nytt 

kompetansebegrep er ikke dagens eksamen god nok 

til å vise elevenes kompetanse og ferdigheter. Men 

eksamen har en funksjon som en kalibrering mot 

nabokommuner, blant annet for å sikre et 

likeverdig grunnlag for inntak til videregående.

• Asker kommune støtter forslaget om å videreutvikle 

verktøy for rapportering samtidig som det gjøres 

en kost-nytte-analyse av hvilken informasjon som 

samles inn og i hvilket omfang. 10



Asker
kommune



TTeemmaappllaann  ffoorr  bbæærreekkrraaffttiigg  bboolliigguuttvviikklliinngg
Innsatsområder og strategier

Råd og utvalg vår 2024



BBaakkggrruunnnn  oogg  ffoorraannkkrriinngg
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• Temaplanen er forankret i vedtatt planstrategi for Asker 

kommune 2020 – 2024

• Strategisk plan

• 12-års perspektiv Av kommunens 8 satsningsområder er 

disse de mest relevante for planen:

– Bærekraftige byer og samfunn

– Samarbeid for å nå målene

– God helse

– Handling mot klimaendringene



JJeegg  sskkaall  ssnnaakkkkee  oomm

formålet med planen

utfordringsbildet

Innsatsområder og strategier



Formålet med planen

Lage en helhetlig og aktiv boligpolitikk som imøtekommer de 
utfordringene vi står overfor og som venter oss i fremtiden.

Asker skal være for alle, og et godt sted å vokse opp, leve og 
bli gammel.

4



BBoolliiggmmaarrkkeeddeett

5

Det ordinære 
boligmarkedet

Boligmarkedet i mellom
 - boliger for innbygger med 

"vanlige" inntekter og lite 
egenkapital

Det boligsosiale 
markedet



FNs 
bærekraftsmål
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Bærekraftige 
byer og 

samfunn

Handling mot 
klimaendring

ene
God helseSamarbeid for 

å nå målene

Utfordringsbildet
Høye 

boligpriser
LeiemarkedetEnsformig 

boligtilbud
Demografisk 

endring

O
ve

ro
rd

ne
t

Te
m

ap
la

n 
fo

r 
b

æ
re

kr
af

tig
 b

ol
ig

ut
vi

kl
in

g

Innsatsområdene
Gode og 
varierte 
boliger

Samarbeid og 
utvikling

Bærekraftige 
nabolag

Offensiv bruk 
av virkemidler

UUttffoorrddrriinnggeerr  oogg  iinnnnssaattssoommrrååddeerr



GGooddee  oogg  vvaarriieerrttee  bboolliiggeerr
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• Variasjon i boligtilbudet

• Flere inn på det ordinære 
boligmarkedet

• Flere og bedre fellesarealer og 
møteplasser

• Flere boliger tilpasset ulike behov

Asker kommune skal jobbe for økt variasjon i boligtilbudet på eie og 
leiemarkedet, i alle nærområder

Asker kommune skal legge til rette for økt bruk av ulike boformer og 
boligkjøpsmodeller

Asker kommune skal sikre et velfungerende kommunalt boligtilbud

Asker kommune skal jobbe for universell utforming og tilrettelegging av nye 
boliger og gjennom oppgradering av eksisterende boliger, på eie og 
leiemarkedet

Asker kommune skal vektlegge fellesarealer og møteplasser av høy kvalitet, inne 
og ute, i boligprosjekter

Asker kommune skal, der det egner seg innenfor prioriterte vekstområder, legge 
til rette for bedre utnyttelse av eksisterende bygningsmasse

Asker kommune skal, i samarbeid med næringslivet, tilrettelegge for 
bærekraftige løsninger ved bygging og oppgradering av boligen



BBæærreekkrraaffttiiggee  nnaabboollaagg
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• Mangfold og inkludering

• God stedstilpasset utvikling

• Bedre medvirkning

• Tilrettelegging for delingsøkonomi

Asker kommune skal sikre kvalitet i fortettingen gjennom god stedstilpasning og 
styrking av eksisterende kvaliteter

Asker kommune skal bruke medvirkning aktivt for å sikre gode boforhold og 
nabolag

Asker kommune skal jobbe for inkluderende og mangfoldige nabolag, og unngå 
opphopning av levekårsutfordringer

Asker kommune skal bidra til delingsøkonomi ved å tilrettelegge for fellesarealer 
for deling og felles mobilitetsløsninger

Asker kommune skal bygge bolig- og stedsutvikling på kunnskap om lokale 
behov og bidra til å øke områdenes attraktivitet
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• Aktiv styring av boligpolitikken

• Hensyn til grupper med 
utfordringer

• Vanskeligstilte

• Unge voksne

Asker kommune skal jobbe for å bruke utbyggingsavtaler i alle større 
utviklingsprosjekter for å oppnå bærekraftig boligutvikling

Asker kommune skal bruke handlingsrommet i kommuneplan og 
reguleringsplaner til å sikre bærekraftig boligutvikling

Asker kommune skal stimulere til utvikling av et profesjonelt og variert 
leiemarked

Asker kommune skal jobbe aktivt for å få vedtatt endringer i regelverk og 
rammevilkår for å sikre boligsosiale hensyn og ulike sosiale boformer

Asker kommune skal benytte sine eierposisjoner aktivt for å oppnå vedtatte mål 
og strategier i boligpolitikken

Asker kommune skal bruke Husbankens støtteordninger aktivt
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• Tettere samarbeid med 
næringslivet

• Sikre måloppnåelse i 
boligpolitikken

Asker kommune skal basere sin planlegging på oppdatert og forskningsbasert 
kunnskap, blant annet gjennom samarbeid med forskningsmiljøer

Asker kommune skal ha tett dialog og samarbeide aktivt med private, frivillige og 
ideelle organisasjoner for å bidra til å skape gode og innovative løsninger

Asker kommune skal være en pådriver og tilrettelegger for innovative prosjekter 
som bidrar til variasjon i boligtilbudet 
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Målsetning: 

• Det skal være godt å vokse opp i Asker. 

• Barn og unge skal ha tilgang til gode 

møteplasser der de bor, og de skal høres i 

samfunnsutviklingen.
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Asker kommune skal bruke medvirkning aktivt for å sikre gode boforhold og 
nabolag

Asker kommune skal jobbe for økt variasjon i boligtilbudet på eie og 
leiemarkedet, i alle nærområder

Asker kommune skal vektlegge fellesarealer og møteplasser av høy kvalitet, inne 
og ute, i boligprosjekter

Strategier for temaplan for bærekraftig boligutvikling Strategier fra andre temaplaner

Asker kommune skal tilrettelegge for at barn og unge skal kunne medvirke og 
uttrykke egne behov som angår dem

Asker kommune skal åpne opp flere lokaler og lage enkelt tilgjengelige fysiske 
og digitale møteplasser for ulike interesse- og aldersgruppe. Vi skal også skape 
rom for læring og innovasjon, og legge til rette for økt deltakelse og mestring.

Temaplan «Leve hele livet – på lik linje»

Temaplan Medborgerskap

B5.

N2.

B2.
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
22/00967-62 Hilde Orven Haugstad 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 08.02.2024 
 

Godkjenning av protokoll 11.01.24 

Leders forslag til vedtak: 
 

1. Protokoll fra ungdomsrådet 11.01.2024 godkjennes slik den foreligger. 

 

1. Sammendrag 
 
Protokoll fra ungdomsrådet 11.01.2024 ligger vedlagt. 
 
 
 

Anton Toft Dahl 
leder i ungdomsrådet 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Protokoll 11.01.2024 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/00967 Hilde Orven Haugstad 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 08.02.2024 4/24 
  

Godkjenning av protokoll 11.01.24 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 08.02.2024 sak 4/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

Protokoll fra ungdomsrådet 11.01.2024 godkjennes slik den foreligger. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/00777-1 Christine Nesse 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 08.02.2024 
Utvalg for oppvekst 13.02.2024 
 

Høringssvar - forslag til et nytt system for kvalitetsutvikling 
i skolen - for elevenes læring og trivsel - NOU 23:27  
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Asker kommune sender vedlagte høringssvar til Kunnskapsdepartementet 

 

1. Sammendrag 
Kunnskapsdepartementet har sendt utredning og forslag til et nytt system for 
kvalitetsutvikling på høring. NOU 23:27 inneholder forslag til et nytt og helhetlig 
kvalitetsvurderingssystem som er ment å fremme elevenes læring og trivsel. 
Høringsfrist er satt til 20. februar 2024.  
 
Kommunedirektørens uttalelser bygger på en vurdering av hvordan det 
arbeides med kvalitetsutvikling i askerskolen i dag, og hvilke behov som 
vurderes som viktig for fremtidens system for kvalitetsutvikling med fokus på 
elevenes læring.  
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Regjeringen oppnevnte i april 2022 et utvalg som skulle gjennomgå 
kvalitetsvurderingssystemet i skolen.  
 
Bakgrunnen for NOU’en er et ønske om å få et system for kvalitetsutvikling som i 
større grad enn tidligere har fokus på elevenes læring og trivsel. Utvalgets 
kunnskapsgrunnlag viser at dagens system i for stor grad er fragmenter og 
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omfattende, og at lærere, i mindre grad enn skoleledere, skoleeiere og nasjonale 
myndigheter opplever informasjonen fra systemet som relevant og nyttig.  

Det pekes blant annet på et behov for nye strukturer og prosesser for 
samarbeid og dialog mellom lærere, skoleledere, skoleeier og staten. Et nytt 
system må også ses i lys av den generelle samfunnsutviklingen hvor 
elevmedvirkning og psykisk helse, et bredere kompetansebegrepet, ny 
opplæringslov og ny læreplan bidrar til et nytt behov for hvordan man sikrer et 
utdanningstilbud med høy kvalitet for dagens barn og unge. 
 
Utvalget leverte sin utredning, NOU 2023:27 Et nytt system for kvalitetsutvikling 
– for elevenes læring og trivsel, til kunnskapsministeren 13. november 2023. 
Utvalget foreslår flere tiltak for et nytt og helhetlig kvalitetsutviklingssystem som 
skal fremme elevenes læring og trivsel.  
 
Lenke til høringsbrevet.  
 
Kunnskapsdepartementet har sendt utredningen på høring, med høringsfrist 20. 
februar 2024.  
 
I dette saksfremlegget vil kommunedirektøren gi en kort oppsummering av 
departementets forslag og redegjøre for de vurderinger som ligger til grunn for 
forslag til Asker kommunes høringssvar.  
 
Asker kommunes forslag til høringsuttalelse følger som vedlegg. 
 
 
3. Saksopplysninger 
I det følgende kommer en oppsummering av utredningen og utvalgets forslag til 
videre arbeid mot et helhetlig kvalitetsvurderingssystem. 
 
Kapittel 5: Systematisk kvalitetsutvikling forutsetter gode strukturer og 
prosesser for samarbeid og dialog 
Utvalget legger vekt på at for å lykkes med kvalitetsutvikling i opplæring må det 
stilles krav til samarbeid, dialog og tillit mellom aktører og mellom aktørnivåer i 
skolesektoren. Det vil si mellom elever, foresatte, lærere, ledelse, skoleeier og 
nasjonale myndigheter. De legger frem forslag til hensiktsmessige strukturer og 
prosesser for å styrke samarbeid og dialog. 
 
Det foreslås:  

- at det presiseres i forskrift til opplæringsloven og privatskoleloven at det skal 
gjennomføres jevnlige kvalitetsdialoger der elever, foreldre, lærere, 
skoleledere, skoleeiere og eventuelt andre aktører er involvert. 

- at kvalitetsdialogene skal ta utgangspunkt i et bredt kunnskapsgrunnlag 
- å utvikle en veileder for gjennomføring av kvalitetsdialogen for alle nivåer 

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/nou-2023x-kvalitetsutviklingsutvalget/id2996152/?expand=horingsbrev
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- å følgeevaluere kvalitetsdialogene for å sikre kunnskapsutvikling og 
erfaringsutveksling i sektoren 

- at alle skoleeiere skal, i samarbeid med de andre aktørene i skolen, utarbeide 
egne handlingsplaner for elevmedvirkning i kvalitetsutviklingsarbeidet 

 
Kapittel 6: Systematisk kvalitetsutvikling forutsetter god ledelse på alle nivåer 
I kvalitetsutviklingsarbeidet handler ledelse om å jobbe systematisk og kontinuerlig 
med å forbedre kvaliteten på opplæringen. Det krever at alle som er involvert vet hva 
de skal gjøre og hvordan de skal gjøre det. For eksempel må de som leder 
utviklingsarbeidet vite hvordan de kan få elevene til å delta aktivt, og de som er 
skoleledere må kjenne til ulike verktøy som kan hjelpe med å vurdere og utvikle 
opplæringen. Nasjonale myndigheter har også et ansvar for å legge til rette for 
kvalitetsutvikling på et overordnet nivå og å bidra til likeverdighet i opplæringen. 
 
Utvalget foreslår:  

- at det bør opprettes en egen funksjon for kvalitetsutvikling i skolen, sett i lys 
av forslaget fra utvalget for etter- og videreutdanning i barnehage og skole om 
karriereveier.  

- at nasjonale og lokale myndigheter skal legge til rette for profesjonsfaglige 
nettverk for lærere, skoleledere og skoleeiere i arbeidet med kvalitetsutvikling 

- at nasjonale myndigheter utreder lærernes og skoleledernes tid og kapasitet 
til kvalitetsutviklingsarbeidet 

- en nasjonal satsning på ledelse av gode kvalitetsutviklingsprosesser for 
lærerne, skolelederne og skoleeierne. Satsningen må ses i sammenheng med 
utvalgets forsalg om et eget forskningsprogram om kvalitetsutvikling i skolen  

 
Kapittel 7: Systematisk kvalitetsutvikling forutsetter relevant kompetanse på 
alle nivåer 
For å kunne lede utviklingsarbeidet og nyttiggjøre seg kunnskapsgrunnlaget på en 
god måte, må det stilles krav til relevant kompetanse. Det vil være behov for at 
legges til rette for kompetanseheving og veiledning for alle som er involvert i 
kvalitetsutviklingen. I dette arbeidet vil universitet- og høyskolesektor 
(lærerutdannere) være sentral i samarbeid med nasjonale myndigheter og lokale 
behov. 
 
Utvalget foreslår: 

- at lærerutdanningene skal sikre at lærerstudentene utvikler kompetanse i 
kvalitetsutvikling slik at de kan bidra aktivt i arbeidet i skolene 

- at lærerutdanningene skal sikre at lærerstudentene utvikler kompetanse i 
sluttvurdering 

- å kartlegge og sikre ulike former for etter- og videreutdanningstilbud innenfor 
området kvalitetsutvikling i skolen. 

- et forskningsprogram om kvalitetsutvikling i skolen som del av Norges 
forskningsråds portefølje 

- at nyutdannede nytilsatte lærere skal få veiledning i arbeidet med å sette 
standpunktkarakter som en del av kvalitetssikringen av 
standpunktkaraktersettingen 
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- at ansatte i undervisningsstillinger som ikke oppfyller kravene til tilsetting eller 
undervisning, skal sette standpunktkarakterer sammen med lærere som 
oppfyller kravene for tilsetting og undervisning som en del av 
kvalitetssikringen av standpunktkaraktersettingen 

- å støtte utvalget for etter- og videreutdanning i barnehage og skoles forslag i 
NOU 2022:13 om å innføre en rett til et introduksjonsår for alle nyutdannede 
lærere i skolen 

 
Kapittel 8: Systematisk kvalitetsutvikling forutsetter et bredt 
kunnskapsgrunnlag 
Utvalget mener at et bredt kunnskapsgrunnlag må utgjøre fundamentet for 
kvalitetsdialogene mellom skolene og skoleeierne. Det er sentralt at det i et helhetlig 
kvalitetsutviklingssystem inngår hensiktsmessige informasjonskilder. Et bredt 
kunnskapsgrunnlag må inneholde både kvalitative og kvantitative informasjonskilder. 
Dagens system blir kritisert for å bygge på kvantitative data i for stor grad.  

Utvalget foreslår 
- erstatte elevundersøkelsen med en ny skolemiljøundersøkelse 
- utvikle verktøy for å følge opp alvorlige hendelser i skolemiljøet 
- utrede hvordan elevenes opplevelse av skolemiljøet på 1. til 4. trinn kan 

undersøkes 
- utvikle prøver som skal gi informasjon om elever som trenger ekstra 

oppfølging 
- læringsstøttende prøver som gir informasjon om elevenes grunnleggende 

ferdigheter 
- utrede behov for en ressurs- eller prøvebank med nasjonalt kvalitetssikrede 

verktøy 
- å vurdere tilvalg og nye internasjonale undersøkelser i lys av 

kvalitetsutviklingssystemet formål 
- utvikle varige strukturer for støtte til lærernes arbeid med standpunktvurdering 

og avvikle skriftlig og muntlig eksamen i grunnskolen 
- kunnskap og informasjon om strukturer og prosesser 

 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren støtter intensjonen med utredningen og støtter mange av 
forslagene til videre utredning for å sikre et helhetlig system for kvalitetsutvikling. I 
Asker kommune og i askerskolen er allerede elevenes læring et hovedfokus, og 
kommunedirektøren mener at askerskolen har gode løsninger for å få til dette også 
med inneværende regelverk og ordninger. Det kunnskapsgrunnlaget som i dag er 
tilgjengelig for elever, foresatte, lærere, ledere og skoleeier bidrar i stor grad til 
kvalitetsutvikling både på elevnivå og som en systematisk utvikling av hele 
askerskolen.    
 
Kommunedirektøren vurderer at følgende innspill fra Asker kommune bør inngå i 
høringsuttalelsen.  
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Kapittel 5: Systematisk kvalitetsutvikling forutsetter gode strukturer og 
prosesser for samarbeid og dialog 
Kommunedirektøren støtter forslag som skal bidra til hensiktsmessige strukturer og 
prosesser for å styrke samarbeid og dialog i skolene og mellom skole og skoleeier.  
 
I askerskolen gjennomføres det analyse av resultater gjennom skoleåret og dette 
skjer i samarbeid med elever, foreldre i SU og FAU og med ansatte. Analysen 
oppsummeres i den årlige tilstandsrapporten og er tema i lederdialog mellom skolens 
ledelse og kommunalsjef for grunnskole. Dette er en sentral del av skoleeiers 
internkontroll med skolene. Sentralt i arbeidet med samarbeid og dialog står elevens 
stemme og mulighet til å medvirke. Dette står høyt i askerskolen, og 
kommunedirektøren støtter videre at det lokalt skal utarbeide egne handlingsplaner 
for elevmedvirkning i kvalitetsutviklingsarbeidet.  
 
Kapittel 6: Systematisk kvalitetsutvikling forutsetter god ledelse på alle nivåer 
Kommunedirektøren ser behovet for og støtter forslagene om en nasjonal satsning 
på ledelse av gode kvalitetsutviklingsprosesser og mulighet for profesjonsfaglige 
nettverk i et samarbeid mellom nasjonale og lokale myndigheter.  
 
Kommunedirektøren er for at det prioriteres tid og ressurser til kvalitetsutvikling, men 
mener dette kan være lokale vurderinger. Asker kommune støtter ikke forslaget til en 
sentral regulering av en kvalitetsutviklingsfunksjon. I askerskolen står den enkelte 
skole fritt til å vurdere antall ressurser i ledergruppa ut fra skolens behov. Videre er vi 
noe usikre på hva det reelle behovet for en egen funksjon for kvalitetsutvikling vil 
innebære. Det er også et spørsmål hvorvidt funksjonen i så fall bør tilegnes en lærer 
eller en avdelingsleder.  
 
Kapittel 7: Systematisk kvalitetsutvikling forutsetter relevant kompetanse på 
alle nivåer 
Kommunedirektøren støtter arbeidet for å utvikle og sikre en relevant kompetanse 
hos alle aktører som skal jobbe med systematisk kvalitetsutvikling.  
 
Kommunedirektøren støtter en lærerutdanning og/eller et videreutdanningstilbud 
som utvikler lærernes kompetanse til kvalitetsutvikling og sluttvurdering, men stiller 
seg noe undrende til det særlige fokus på sluttvurdering gjennom utredningen. 
Kommunedirektøren støtter en underveisvurdering som henger sammen med 
sluttvurdering, og viser til at det i askerskolen jobbes aktivt for å unngå at 
sluttvurdering skjer underveis. 
  
Sett i lys av forslag i kapittel 8 om å avvikle eksamen er det kommunedirektørens 
vurdering at det kun kan skje dersom man har et godt system for sluttvurdering og at 
det er derfor dette forslaget er formulert slik i kapittel 7.   
 
Videre foreslås det i utredningen at ansatte i undervisningsstillinger som ikke 
oppfyller kravene skal sette standpunktkarakterer sammen med lærere som oppfyller 
kravene for tilsetting. Dersom skoler i Asker har ansatte i undervisningsstillinger som 
ikke oppfyller kompetansekravene, er det alltid rektors ansvar å sørge for veiledning 
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og nødvendig oppfølging. Asker kommune støtter at disse ansatte bør få veiledning, 
men finner det ikke nødvendig å spesifisere at dette gjelder sluttvurderingen spesielt. 
 
Kapittel 8: Systematisk kvalitetsutvikling forutsetter et bredt 
kunnskapsgrunnlag 
Kommunedirektøren mener det er sentralt at det i et helhetlig 
kvalitetsvurderingssystem inngår hensiktsmessige informasjonskilder. Videre at et 
bredt kunnskapsgrunnlag består av både kvalitative og kvantitative 
informasjonskilder.  

Kommunedirektøren støtter forslaget om å erstatte dagens elevundersøkelse med 
en ny skolemiljøundersøkelse. Dagens elevundersøkelse oppleves som noe utdatert. 
Kommunedirektøren støtter forslaget om en ny undersøkelse som er et verktøy for 
oppfølging mer enn sammenligning. Samtidig har Asker kommune god nytte av å 
vurdere egne resultater opp mot nabokommuner og nasjonalt nivå og av å kunne se 
på variasjon mellom skoler. Dette gir pekepinn om viktige områder for 
forbedringsarbeidet.  

Kommunedirektøren støtter videre en utvikling av ressurser som kan bidra til å 
gjennomføre intensjonene i opplæringsloven, men ønsker ikke slike verktøy og 
ressurser er obligatoriske. Det foreslås i utredningen både en utvikling av verktøy for 
å følge opp alvorlige hendelser i skolemiljøet, samt en utredning på hvordan 
elevenes opplevelse av skolemiljøet på 1. til 4. trinn kan undersøkes..    

Kommunedirektøren støtter forslag om å utvikle frivillige prøver i lesing og regning 
for 2. trinn, og å videreutvikle de obligatoriske prøvene i regning og lesing for 3. trinn. 
Det er fint med et stoppunkt for å oppdage elever som kan trenge ekstra oppfølging, 
og det er kommunens erfaring at dagens kartleggingsprøver bidrar på en positiv 
måte til dette arbeidet.  

Videre stiller kommunedirektøren seg positiv til å utrede behovet for frivillige prøver i 
lesing på 1. trinn. Dette med bakgrunn i at det finnes mange andre gode 
kartleggingsverktøy som gir tilsvarende informasjon om elevens ferdigheter og behov 
for oppfølging.  

Det foreslås videre å avvikle dagens nasjonale prøver og utvikle nye 
læringsstøttende prøver. Kommunedirektøren opplever dagens nasjonale prøver 
som gode prøver. De ivaretar lærernes faglig-pedagogiske arbeid overfor 
enkeltelever og gir informasjon til skoleeier. Asker kommune støtter en fortsatt 
videreutvikling av nasjonale prøver, men vurderer at prøvene allerede gir god 
informasjon både for å fremme elevenes læring og som nødvendig 
styringsinformasjon. Kommunedirektøren mener at vi har god nytte av å vurdere 
egne resultater opp mot nabokommuner og nasjonalt nivå og av å kunne se på 
variasjon mellom skoler. 

Kommunedirektøren støtter forslag om å utvikle varige strukturer for støtte til 
lærernes arbeid med standpunktvurdering for å sikre kvalitet for den enkelte elev og 
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fungere som informasjonskilde i kvalitetsutviklingsarbeidet. Gode strukturer i 
sluttvurdering er en forutsetning for å vurdere å avvikle eksamen.  

Med ny læreplan og kompetansebegrepet mener kommunedirektøren at eksamen i 
den form det har i dag ikke er god nok for å kunne vise elevenes kompetanse og 
ferdigheter. Det er likevel viktig å få frem at eksamen også har en funksjon som en 
kalibrering mot andre kommuner, og for å sikre at elever på tvers av skoler og 
kommuner søker seg til videre utdanning på et så likt som mulig grunnlag. Det 
jobbes med sluttvurdering lokalt pr. i dag. Dersom sluttvurdering skal sørge for at 
elever fra ulike skoler/kommuner skal kunne søke seg inn til videregående opplæring 
på likt grunnlag, må det legges opp til et arbeid med sluttvurdering nasjonalt.  

Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene FNs bærekraftsmål – 
miljø, økonomi og sosiale forhold 

Forslag som følger av NOU 23:27 vil kunne ha betydning for FNs 
bærekraftsdimensjon om sosiale forhold og bærekraftsmål 4: God utdanning 

- Asker-samfunnet har inkluderende og trygge oppvekstmiljøer med leke- og 
læringsarenaer som fremmer sosiale kompetanse, mestring, tilhørighet og 
god helse. 

- Elever i askerskolen har tilgang til god kvalitet som bidrar til trygghet og læring 
 
 
5. Konklusjon 
Kommunedirektøren støtter forslagene som departementet fremmer i høringsnotatet 
NOU 2023:27, med de unntak og innspill som følger høringssvaret til kapittel 5 til 8. 
 
 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Høringsuttalelse fra Asker kommune - forslag til et nytt system for kvalitetsutvikling i 
skolen - for elevenes læring og trivsel - NOU 23:27  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/21824 Christine Nesse 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 08.02.2024 5/24 
2 Utvalg for oppvekst 13.02.2024 9/24 
  

Høringssvar - forslag til et nytt system for kvalitetsutvikling i 
skolen - for elevenes læring og trivsel - NOU 23:27 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 08.02.2024 sak 5/24 

Behandling 

Rådgiver Christine Nesse innledet til saken (presentasjon). 

Eira Erlandsen-Sele fremmet følgende forslag:  

Ungdomsrådet ønsker å stryke Asker kommunes innspill under kapittel 8, punkt 6 
(Standpunkt og eksamen) i kommunes høringssvar til Kunnskapsdepartementet.  

Forslaget ble vedtatt mot 4 stemmer (Toft Dahl, Loki Einarsson, Børve Figenschou, 
Rajabzadeh). 

Vedtak 

1. Asker kommune sender vedlagte høringssvar til Kunnskapsdepartementet.  
 
Ungdomsrådet ønsker å stryke Asker kommunes innspill under kapittel 8, 
punkt 6 (Standpunkt og eksamen) i kommunes høringssvar til 
Kunnskapsdepartementet.  
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
22/02147-6 Gyda Gustum Spurkland 

 

Behandles av Møtedato 
Eldrerådet  08.02.2024 
Ungdomsrådet 08.02.2024 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse 08.02.2024 
Utvalg for velferd 13.02.2024 
Utvalg for oppvekst 13.02.2024 
Utvalg for samfunnstjenester 15.02.2024 
Utvalg for medborgerskap 15.02.2024 
Utvalg for plan og byggesak 28.02.2024 
 

Temaplan for bærekraftig boligutvikling - høring 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Temaplan for bærekraftig boligutvikling tas til orientering 

2. Det gis følgende innspill til planen 

……… 

 

1. Sammendrag 
Formannskapet vedtok 05.12.2023 å legge førsteutkast for temaplan for bærekraftig 
boligutvikling 2024-2035 ut på høring. Høringsfristen er 01.04.2024. 

Temaplanen er vedlagt denne saken og inneholder informasjon om utfordringsbildet 
og trender fremover. Planen foreslår fire innsatsområder og strategier for å møte 
utfordringene og bidra til en god boligutvikling. 

Kommunedirektøren anbefaler av temaplan for bærekraftig boligutvikling tas til 
orientering. 
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2. Bakgrunn for saken 
Formannskapet vedtok den 05.12.2023 å legge førsteutkast for temaplan for 
bærekraftig boligutvikling 2024-2035 ut på høring. Høringsfristen er 01. april 2024. 

Mandat for temaplan for bærekraftig boligutvikling ble vedtatt av formannskapet 
19.04.2022. 
 
Planen skal andregangsbehandles i formannskapet 2. kvartal 2024 og deretter 
sluttbehandles i kommunestyret. 

Temaplan for bærekraftig boligutvikling er forankret i vedtatt planstrategi for Asker 
kommune 2020-2024. Oppdraget med igangsetting av arbeidet med temaplanen er 
gitt i forbindelse med kommunestyrets behandling av Handlingsprogram 2021-2024. 

 

3. Saksopplysninger 
Temaplan for bærekraftig boligutvikling er en strategisk tverrsektoriell plan og gjelder 
for alle tjenesteområdene i kommunen, så vel som næringslivet og innbyggerne selv. 
Temaplanen har en planperiode på 12 år med rullering om lag hvert fjerde år.  
 
Hovedformålet med planen er å sikre gode boliger til våre innbyggere, stimulere 
markedet til en utvikling som underbygger kommunens overordnede mål og som 
sikrer et variert, inkluderende og mangfoldig boligmarked. Planen skal bidra til å 
skape gode, trygge og helsefremmende bo- og oppvekstmiljøer, utjevne forskjeller i 
samfunnet og sikre gode boliger for befolkningen. Boligutviklingen skal bidra til at 
tilbudet i det private markedet balanseres mot etterspørsel, behov og kommunens 
overordnede mål, både i antall og type boliger.  
 
Asker kommune har en stor overvekt eierboliger og eneboliger. En bedre balanse i 
boligtilbudet innebærer større variasjon i boligtypologi og et større og mer 
profesjonelt leiemarked. Alternative og sosiale boformer, boliger for eldre og 
personer med nedsatt funksjonsevne er også sentrale temaer som tas opp i 
temaplanen. 
 
Kunnskapsgrunnlag 
Det er utarbeidet et kunnskapsgrunnlag for temaplanen (vedlegg 1), som inneholder 
mer inngående informasjon om temaene som er dekket i planen. 

Innsatsområder og strategier 
Temaplan for bærekraftig boligutvikling baseres på føringer og bestemmelser i 
kommuneplanens samfunnsdel og arealdel. Innsatsområdene er definert med 
bakgrunn i kunnskapsgrunnlaget, som beskriver utfordringsbildet (kapittel 4 i 
temaplanen), samt mål og delmål fra kommuneplanens samfunnsdel. 



 

  3/5 

Innsatsområdene beskriver hva kommune særlig må prioritere for å møte 
utfordringene og nå målene fra kommuneplanen. 

Medvirkning 
Det er mange interessenter i boligutviklingen og boligpolitikken i kommunen. Det kan 
likevel være vanskelig å medvirke på et strategisk nivå. Tilnærmingen til medvirkning 
i denne planen har derfor både vært direkte medvirkning i utarbeidelsen av planen 
og i høringsperioden, men også å jobbe med forbedring av rutiner og 
kompetansebygging rundt medvirkning i reguleringsplaner og byggesaker, fordi det 
for mange vil kunne være lettere å medvirke på dette nivået. For eksempel er det 
viktig at barn og unge involveres i det som gjelder dem, men også på et nivå der det 
er mulig for dem å ha reell påvirkning. Medvirkning med barn og unge i 
temaplanarbeidet ble derfor koblet på et pågående arbeid på senter for innovasjon 
og læring. Prosjektet jobber med hvordan barn og unge kan medvirke i 
samfunnsutviklingen og i planprosesser. Ved å legge innsatsen der vil vi kunne sikre 
en bedre medvirkning fra denne gruppen over tid, og ikke bare som enkelthendelser i 
forbindelse med temaplanen. 

Medvirkning i høringsperioden: 

• Formelle høringsrunder og runder i råd og utvalg 
• Næringslivet: boligutviklere og boligbyggelag skal involveres i høringsperioden 
• Involvering av andre grupper og aktører som berøres av planen i høringsperioden 

 
 

4. Kommunedirektørens vurdering 
Innsatsområdene og strategiene i temaplan for bærekraftig boligutvikling skal bidra til 
at Asker kommune skal ha et boligtilbud som samsvarer med behovene i 
befolkningen, at alle kan finne en god og egnet bolig i kommunen, og et boligmarked 
som er robust og rustet for uforutsette hendelser. For å realisere dette må vi rette 
oppmerksomheten mot å øke variasjonen i boligtyper, -størrelser og -prisklasser. I 
denne dyrtiden er det enkelte grupper som det er ekstra viktig å ivareta. 
Boligpolitikken må møte utfordringene kommunen og innbyggerne står i på kort sikt, 
men også legge til rette for et godt boligtilbud for alle, på lang sikt. Her blir samarbeid 
med private aktører viktig for å nå de boligpolitiske målsetningene. 

Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 

Økonomisk bærekraft 

På lang sikt vil en ønsket bolig- og stedsutvikling kunne gi positive økonomiske 
konsekvenser for kommunen. Ved bedre tilgang på egnede boliger for eldre og 
personer med nedsatt funksjonsevne vil disse gruppene kunne opprettholde sin 
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selvstendighet og bli boende hjemme lengre. Dette reduserer behovet for pleie- og 
omsorgstjenester, og utsetter behovet for vedtaksbaserte tjenester. Arbeidet med å 
få flere over i det ordinære boligmarkedet, gjennom tilrettelegging av boligen, og 
støtteordninger som startlån, vil kommunen kunne rette ressursene mot de som 
trenger kommunal bolig mest. 

Ved å ha et godt tilbud av boliger for unge voksne vil kommunen kunne tiltrekke seg 
og beholde dette befolkningssegmentet. Dette er helt nødvendig sett i lys av de 
utfordringene kommunen står overfor i årene som kommer. 

Sosial bærekraft 

Temaplanens strategier søker å bygge opp og støtte oppunder de lokale 
fellesskapene og identiteten i lokalmiljøene på kort og lang sikt. Dette er viktig for at 
Asker kommune skal være et godt sted å vokse opp, leve og bli gammel.  

Boligutvikling er et langsiktig arbeid. Ved å bidra til større variasjon i boligtyper, 
boformer og finansieringsmodeller i alle lokalområder, kan man bidra til et mangfold 
av folk, livssituasjoner og sosioøkonomiske bakgrunner. Det skal være mulig å 
tilpasse sin bosituasjon ut ifra endringer i livssituasjonen, innenfor det område man 
bor i. Variasjon i alle lokalområder vet vi er viktig for at færre skal falle utenfor, for å 
sikre barn og unge stabile oppvekstforhold, og for å motvirke opphopning av 
levekårsutfordringer. 

Miljømessig bærekraft 

Det å bo er arealkrevende. Arealer er en knapphetsressurs som skal forvaltes med 
omhu. Å bygge boliger vil ikke bare ha konsekvenser for miljøet der boligene bygges 
på kort og lang sikt. Det legger også føringer for hvordan miljøet andre steder vil 
påvirkes i fremtiden. 

Hvor og hvordan man bor er derfor miljøpolitikk. Store deler av dette feltet er dekket 
av andre temaplaner og av kommuneplanens arealdel. Denne planen supplerer med 
strategier som retter seg mot husholdningen, og mot utviklingen av boligprosjekter. 

 

5. Konklusjon 
Temaplan for bærekraftig boligutvikling er en viktig strategisk plan for å møte de 
utfordringene Askersamfunnet står overfor i årene fremover. Innsatsområdene og 
strategiene i planen peker tydelig retning, og gir gode føringer for kommunens arbeid 
med boligutviklingen. For å realisere planen blir det viktig med et godt samarbeid 
med private aktører, organisasjoner og frivillighet. 
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Temaplan for bærekraftig boligutvikling er lagt ut på høring, og kommunedirektøren 
oppfordrer til å komme med innspill i løpet av høringsperioden. 

 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Vedlegg 2 Kunnskapsgrunnlag - temaplan for bærekraftig boligutvikling - 
høringsutkast 
Vedlegg 1 Temaplan for en bærekraftig boligpolitikk - førstegangsbehandling 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/02147 Gyda Gustum Spurkland 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 08.02.2024 6/24 
2 Ungdomsrådet 08.02.2024 6/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

08.02.2024 5/24 

4 Utvalg for oppvekst 13.02.2024 8/24 
4 Utvalg for velferd 13.02.2024 5/24 
5 Utvalg for samfunnstjenester 15.02.2024 6/24 
6 Utvalg for medborgerskap 15.02.2024 6/24 
7 Utvalg for plan og byggesak 28.02.2024  
  

Temaplan for bærekraftig boligutvikling - høring 

Eldrerådet har behandlet saken i møte 08.02.2024 sak 6/24 

Behandling 

Rådgiver Ingrid Johanne Blichfeldt innledet til saken (presentasjon). 

Anne-Britt Wengen fremmet følgende forslag til planen:  

1. Eldrerådet beklager at ikke temaplan Samferdsel og mobilitet er nevnt som en 
plan som boligutvikling må sees i sammenheng med. Uavhengig av en god 
knutepunktstrategi, vil det alltid være boliger som ikke ligger i gåstolavstand til 
møteplasser. Det er et faktum at mange eldre beholder sertifikat lenger enn 
balanse til å sykle og gangfunksjon over mer enn 50 meter. Mange flere vil i 
fremtiden bruke mopedbiler, de fleste antagelig elektriske. Det er nødvendig 
med oppstillingsplass – garasje – og lademuligheter til disse.   

Innstillingen i to punkter, med innspillene fremmet av Wengen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  
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1. Temaplan for bærekraftig boligutvikling tas til orientering 

2. Det gis følgende innspill til planen 

 Eldrerådet beklager at ikke temaplan Samferdsel og mobilitet er nevnt 
som en plan som boligutvikling må sees i sammenheng med. Uavhengig 
av en god knutepunktstrategi, vil det alltid være boliger som ikke ligger i 
gåstolavstand til møteplasser. Det er et faktum at mange eldre beholder 
sertifikat lenger enn balanse til å sykle og gangfunksjon over mer enn 50 
meter. Mange flere vil i fremtiden bruke mopedbiler, de fleste antagelig 
elektriske. Det er nødvendig med oppstillingsplass – garasje – og 
lademuligheter til disse.   
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/02147 Gyda Gustum Spurkland 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 08.02.2024 6/24 
2 Ungdomsrådet 08.02.2024 6/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

08.02.2024 5/24 

4 Utvalg for oppvekst 13.02.2024 8/24 
4 Utvalg for velferd 13.02.2024 5/24 
5 Utvalg for samfunnstjenester 15.02.2024 6/24 
6 Utvalg for medborgerskap 15.02.2024 6/24 
7 Utvalg for plan og byggesak 28.02.2024  
  

Temaplan for bærekraftig boligutvikling - høring 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 08.02.2024 sak 6/24 

Behandling 

Rådgiver Ingrid Johanne Blichfeldt innledet til saken (presentasjon). 

 

Mats Augdahl Karlsen fremmet følgende forslag til innspill til planen: 

Ungdomsrådet ber kommunedirektøren utrede bofelleskap for ungdom. 

Innstillingen i 2 punkter, med Augdahl Karlsens forslag til innspill til planen ble 
enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak: 

1. Temaplan for bærekraftig boligutvikling tas til orientering 
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2. Det gis følgende innspill til planen:  

Ungdomsrådet ber kommunedirektøren utrede bofelleskap for ungdom. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/02147 Gyda Gustum Spurkland 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 08.02.2024 6/24 
2 Ungdomsrådet 08.02.2024 6/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

08.02.2024 5/24 

4 Utvalg for oppvekst 13.02.2024 8/24 
4 Utvalg for velferd 13.02.2024 5/24 
5 Utvalg for samfunnstjenester 15.02.2024 6/24 
6 Utvalg for medborgerskap 15.02.2024 6/24 
7 Utvalg for plan og byggesak 28.02.2024  
  

Temaplan for bærekraftig boligutvikling - høring 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse har behandlet saken i møte 08.02.2024 
sak 5/24 

Behandling 

Rådgiver Ingrid Blichfeldt innledet til saken og besvarte spørsmål. 

Forslag fremmet av May B. Myklebust til innspill på punkt 2: 

• Kommunen må sørge for at det bygges nok boliger spesielt tilpasset 
mennesker med ulike funksjonsnedsettelser, både med og uten fast 
bemanning, slik at vi unngår ventelister  

• Kommunen må sørge for at det bygges nok boliger øremerket mennesker 
med begrensede økonomiske ressurser  

• Kommunen må ha gode støtteordninger for ombygging/tilpassing av 
eksisterende boliger til personer med funksjonsnedsettelser. Her er det viktig 
med god informasjon til innbyggene om hvilke muligheter som finnes  

Kommunedirektørens innstilling punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

May B. Myklebust forslag til nye innspill på punkt 2 ble enstemmig vedtatt. 
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Vedtak  

1. Temaplan for bærekraftig boligutvikling tas til orientering 

2. Det gis følgende innspill til planen: 

- Kommunen må sørge for at det bygges nok boliger spesielt tilpasset 
mennesker med ulike funksjonsnedsettelser, både med og uten fast 
bemanning, slik at vi unngår ventelister. 

- Kommunen må sørge for at det bygges nok boliger øremerket 
mennesker med begrensede økonomiske ressurser. 

- Kommunen må ha gode støtteordninger for ombygging/tilpassing av 
eksisterende boliger til personer med funksjonsnedsettelser. Her er det 
viktig med god informasjon til innbyggene om hvilke muligheter som 
finnes. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/02147 Gyda Gustum Spurkland 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 08.02.2024 6/24 
2 Ungdomsrådet 08.02.2024 6/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

08.02.2024 5/24 

4 Utvalg for oppvekst 13.02.2024 8/24 
4 Utvalg for velferd 13.02.2024 5/24 
5 Utvalg for samfunnstjenester 15.02.2024 6/24 
6 Utvalg for medborgerskap 15.02.2024 6/24 
7 Utvalg for plan og byggesak 28.02.2024  
  

Temaplan for bærekraftig boligutvikling - høring 

Utvalg for velferd har behandlet saken i møte 13.02.2024 sak 5/24 

Behandling 

Leder innledet til saken og rådgiver Ingrid Blichfeldt presenterte saken og besvarte 
spørsmål. 

Forslag fremmet av Vanessa Nystedt på vegne av H, V, FrP, PP: 

Nivådifferensierte boliger 

Innen velferdsområde er det utviklet en boligtrapp for de store brukergruppene. Flere 
nivåer i boligtrappen må utvikles i fortsettelsen for å tilrettelegge for selvstendige liv 
med deltakelse. Det blir derfor viktig å planlegge aktivt med dette i nærmeste fremtid, 
og invitere næringslivet inn slik at aktørene får god kjennskap til kommunens 
samlede behov.  

Det gode nabolag 

I våre temaplaner og i samfunnsdelen er det lagt vekt på generasjonsamfunnet. Det 
at nabolag ikke blir for homogene, og i stedet rommer både brukergrupper, men 
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også variasjon i alder har en verdi. Kommunen må være aktiv med å formidle til 
utbyggere hva vi legger i fremtidens nabolag, og utfordre på de muligheter som 
finnes i våre flotte tettsteder. 

Sosiale boformer 

Politisk har vi vært tydelige på at vi ønsker at det tenkes innovativt nå det bygges 
nytt i Asker, det er viktig at man ser muligheter for felles rom eller annet når det 
bygges nytt eller rehabiliteres. Vi kjenner til at det er stor etterspørsel etter nye 
boformer og dette er særlig relevant for boliger til eldre. For nye sosiale boformer er 
det viktig også å teste ut for å fremme folkehelse til andre grupper for eksempel 
ungdom.   

Nytenkende boligløsninger 

Nye løsninger som sosiale boformer og leie til eie er spennende tiltak som kan gjøre 
det enklere og bedre for folk å etablere seg i Asker. Samtidig bør vi se om vi kan 
hente inspirasjon fra andre vellykkede boligmodeller i andre land. Slik som Vienna-
modellen i Wien. Modellen går ut på samarbeid mellom kommunen og utbyggere, 
hvor kommunen stiller ulike krav til utbyggere, som skal bidra til å gjøre det enklere 
for blant annet førstegangsetablerere og innbyggere med lav inntekt. En slik modell 
kan også bidra til å øke leilighetsandelen, utover sokkelleiligheter, i Asker kommune. 

Forslag fremmet av Bård-Kjetil Dahl, R til alternativt forslag til to av avsnittene i 
flertallspartiens forslag: 

Det gode nabolag 

I våre temaplaner og i samfunnsdelen er det lagt vekt på generasjon samfunnet. Det 
at nabolag ikke blir for homogene, og i stedet rommer både brukergrupper, men 
også variasjon i alder og sosioøkonomisk status har en verdi. Kommunen må 
være aktiv med å formidle til utbyggere hva vi legger i fremtidens nabolag, og 
utfordre på de muligheter som finnes i våre flotte tettsteder. 

Nytenkende boligløsninger 

Nye løsninger som sosiale boformer, leie til eie er spennende tiltak som kan gjøre 
det enklere og bedre for folk å etablere seg i Asker. Samtidig bør vi se om vi kan 
hente inspirasjon fra andre vellykkede boligmodeller også fra andre land, slik som 
Vienna-modellen i Wien. Flere byggeprosjekter tilsvarende Åmotåsen gbnr. 
79/87 bør også vurderes. Modellene går ut på samarbeid mellom kommunen og 
utbyggere, hvor kommunen stiller ulike krav til utbyggere, som skal bidra til å gjøre 
det enklere for blant annet førstegangsetablerere og innbyggere med lav inntekt eller 
manglende egenkapital. Det er viktig at slike boligmodeller etableres i størst 
mulig grad som en integrert del av den ordinære bebyggelsen i kommunen. En 
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slik modell kan også bidra til å øke leilighetsandelen, utover sokkelleiligheter, i Asker 
kommune. 

Oversendelses forslag fremmet av May B. Myklebust, A til planen: 

1. Andel rimelige boliger må økes 

2. Bedre mangfold i boligtilbudet 

3. Det må rettes fokus på sosial bærekraft og fellesskap  

4. Kommunen må legge til rette for bærekraftig transport og infrastruktur 

5. Samarbeidet for felles mål må forsterkes 

6. Parkeringsnormen må revurderes 

Oversendelsesforslaget fremmet av May B. Myklebust, A ble enstemmig vedtatt 
oversendt uten realitetsbehandling. 

Innstillingens punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

Forslag fremmet av Vanessa Nystedt, H på vegne av H, V, FrP og PP ble enstemmig 
vedtatt med forslaget fra Bård-Kjetil Dahl til endring på punktene Det gode nabolaget 
og ny tenkede boligløsninger. 

Innstillingens punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

Forslagene til innspill til planen til punkt 2 fra H, V, FrP, PP og R ble enstemmig 
vedtatt. 

Vedtak  

1. Temaplan for bærekraftig boligutvikling tas til orientering 

2. Det gis følgende innspill til planen 

• Nivådifferensierte boliger 

Innen velferdsområde er det utviklet en boligtrapp for de store brukergruppene. 
Flere nivåer i boligtrappen må utvikles i fortsettelsen for å tilrettelegge for 
selvstendige liv med deltakelse. Det blir derfor viktig å planlegge aktivt med 
dette i nærmeste fremtid, og invitere næringslivet inn slik at aktørene får god 
kjennskap til kommunens samlede behov.  

Det gode nabolag 
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I våre temaplaner og i samfunnsdelen er det lagt vekt på generasjon samfunnet. 
Det at nabolag ikke blir for homogene, og i stedet rommer både brukergrupper, 
men også variasjon i alder og sosioøkonomisk status har en verdi. 
Kommunen må være aktiv med å formidle til utbyggere hva vi legger i 
fremtidens nabolag, og utfordre på de muligheter som finnes i våre flotte 
tettsteder. 

Sosiale boformer 

Politisk har vi vært tydelige på at vi ønsker at det tenkes innovativt nå det 
bygges nytt i Asker, det er viktig at man ser muligheter for felles rom eller annet 
når det bygges nytt eller rehabiliteres. Vi kjenner til at det er stor etterspørsel 
etter nye boformer og dette er særlig relevant for boliger til eldre. For nye 
sosiale boformer er det viktig også å teste ut for å fremme folkehelse til andre 
grupper for eksempel ungdom.   

Nytenkende boligløsninger 

Nye løsninger som sosiale boformer, leie til eie er spennende tiltak som kan 
gjøre det enklere og bedre for folk å etablere seg i Asker. Samtidig bør vi se om 
vi kan hente inspirasjon fra andre vellykkede boligmodeller også fra andre 
land, slik som Vienna-modellen i Wien. Flere byggeprosjekter tilsvarende 
Åmotåsen gbnr. 79/87 bør også vurderes. Modellene går ut på samarbeid 
mellom kommunen og utbyggere, hvor kommunen stiller ulike krav til utbyggere, 
som skal bidra til å gjøre det enklere for blant annet førstegangsetablerere og 
innbyggere med lav inntekt eller manglende egenkapital. Det er viktig at 
slike boligmodeller etableres i størst mulig grad som en integrert del av 
den ordinære bebyggelsen i kommunen. En slik modell kan også bidra til å 
øke leilighetsandelen, utover sokkelleiligheter, i Asker kommune. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/02147 Gyda Gustum Spurkland 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 08.02.2024 6/24 
2 Ungdomsrådet 08.02.2024 6/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

08.02.2024 5/24 

4 Utvalg for oppvekst 13.02.2024 8/24 
4 Utvalg for velferd 13.02.2024 5/24 
5 Utvalg for samfunnstjenester 15.02.2024 6/24 
6 Utvalg for medborgerskap 15.02.2024 6/24 
7 Utvalg for plan og byggesak 28.02.2024 5/24 
  

Temaplan for bærekraftig boligutvikling - høring 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 15.02.2024 sak 6/24 

Behandling 

Saksbehandler Henrik Storstein Øknevad og Torill Stene presenterte saken og 
besvarte spørsmål. 

Forslag fremmet av Jensen, H på vegne av H, V og FrP til høringsinnspill til planen: 

Veileder/infoskriv 

Av all forbrukt energi går 67 % til oppvarming av bolig. Varmtvann står for rundt 12 
prosent av energiforbruket, elektriske apparater bruker 15 prosent og 

lys bruker de resterende 5 prosent. 

Den totale energibruken i bygninger kan reduseres med 4 TWh fra 79 TWh (i 2016) 
til omtrent 75 TWh innen 2035 gjennom bedret byggkvalitet, bruk av varmepumper 
og mer energieffektive elektriske apparater. 

-Fremover vil nye reguleringer, både fra EU og Norge, fremme energieffektive bygg. 
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Asker er en fremoverlent kommune og ønsker å ligge i forkant. For å understreke 
dette vil vi at det lages en veileder/infoskriv som redegjør for hvilke tiltak som kan tas 
i bruk for å redusere klimaavtrykk og redusere det totale energiforbruket i det enkelte 
nybygg/ombygg. Dette skal/bør/ønskes det at det også redegjøres for i hver 
byggesak. 

Uteområder 

For å bidra til sosiale relasjoner i boområder er det viktig å tilrettelegge for aktive 
uteområder som kan benyttes av mennesker i alle aldre. Bidra til å lage aktive og 
interessante møteplasser for folk i alle aldre. 

I nye boområder inngår dette som en del av Kommuneplanbestemmelsene. 

I etablerte boligområder kunne skolenes uteområder videreutvikles til en aktiv sosial 
møteplass til bruk også etter at skoletiden er over. Bålpanner, grillområder, 
hinderløyper som eksempler. 

 

Forslag fremmet av Aaby, SP til høringsinnspill til planen: 

• S. 13 Boligproduksjon skal også i minst mulig grad bidra til nedbygging av 
friluftsområder, dyrket mark og skog. Dette er viktig for å ivareta 
biomangfoldet. Endres til: Boligproduksjon skal ikke bidra til nedbygging av 
våtmarker, elvesletter, myr og matjord og skal også i minst mulig grad bidra til 
nedbygging av friluftsområder og skog. Dette er viktig for å ivareta 
biomangfoldet. 

• s. 28 Evaluering og rapportering: Et tynt avsnitt uten eksempler på hvordan 
måloppnåelse skal måles eller hvilke kriterier legger føringer for evaluering. 
Hvilke nøkkeltall skal det rapporteres på, og hvilke kriterier for evaluering skal 
gjelde? 

Forslag fremmet av Jensen, H på vegne av H, V og FrP til høringsinnspill til planen 
ble enstemmig vedtatt. 

Forslag fremmet av Aaby, SP på vegne av H, V og FrP til høringsinnspill til planen 
ble enstemmig vedtatt. 

Innstillingens punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  
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1. Temaplan for bærekraftig boligutvikling tas til orientering 

2. Det gis følgende innspill til planen 

• Veileder/infoskriv 

Av all forbrukt energi går 67 % til oppvarming av bolig. Varmtvann står for rundt 
12 prosent av energiforbruket, elektriske apparater bruker 15 prosent og 

lys bruker de resterende 5 prosent. 

Den totale energibruken i bygninger kan reduseres med 4 TWh fra 79 TWh (i 
2016) til omtrent 75 TWh innen 2035 gjennom bedret byggkvalitet, bruk av 
varmepumper og mer energieffektive elektriske apparater. 

-Fremover vil nye reguleringer, både fra EU og Norge, fremme energieffektive 
bygg. 

Asker er en fremoverlent kommune og ønsker å ligge i forkant. For å 
understreke dette vil vi at det lages en veileder/infoskriv som redegjør for hvilke 
tiltak som kan tas i bruk for å redusere klimaavtrykk og redusere det totale 
energiforbruket i det enkelte nybygg/ombygg. Dette skal/bør/ønskes det at det 
også redegjøres for i hver byggesak. 

Uteområder 

For å bidra til sosiale relasjoner i boområder er det viktig å tilrettelegge for 
aktive uteområder som kan benyttes av mennesker i alle aldre. Bidra til å lage 
aktive og interessante møteplasser for folk i alle aldre. 

I nye boområder inngår dette som en del av Kommuneplanbestemmelsene. 

I etablerte boligområder kunne skolenes uteområder videreutvikles til en aktiv 
sosial møteplass til bruk også etter at skoletiden er over. Bålpanner, 
grillområder, hinderløyper som eksempler. 

• S. 13 Boligproduksjon skal også i minst mulig grad bidra til nedbygging 
av friluftsområder, dyrket mark og skog. Dette er viktig for å ivareta 
biomangfoldet. Endres til: Boligproduksjon skal ikke bidra til nedbygging 
av våtmarker, elvesletter, myr og matjord og skal også i minst mulig grad 
bidra til nedbygging av friluftsområder og skog. Dette er viktig for å 
ivareta biomangfoldet. 

• s. 28 Evaluering og rapportering: Et tynt avsnitt uten eksempler på 
hvordan måloppnåelse skal måles eller hvilke kriterier legger føringer for 
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evaluering. Hvilke nøkkeltall skal det rapporteres på, og hvilke kriterier 
for evaluering skal gjelde? 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/02147 Gyda Gustum Spurkland 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 08.02.2024 6/24 
2 Ungdomsrådet 08.02.2024 6/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

08.02.2024 5/24 

4 Utvalg for oppvekst 13.02.2024 8/24 
4 Utvalg for velferd 13.02.2024 5/24 
5 Utvalg for samfunnstjenester 15.02.2024 6/24 
6 Utvalg for medborgerskap 15.02.2024 6/24 
7 Utvalg for plan og byggesak 28.02.2024 5/24 
  

Temaplan for bærekraftig boligutvikling - høring 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 15.02.2024 sak 6/24 

Behandling 

Rådgiver Henrik Storstein Øxnevad presenterte Temaplan Bærekraftig boligutvikling 
og svarte på spørsmål. 

Nestleder Tobias Waage Bremnes (V) fremmet på vegne av V, H, FrP, R, Sp og A 
følgende forslag:  

2. Det gis følgende innspill til planen: 

• Nivådifferensierte boliger 

Innen velferdsområde er det utviklet en boligtrapp for de store brukergruppene. 
Flere nivåer i boligtrappen må utvikles i fortsettelsen for å tilrettelegge for 
selvstendige liv med deltakelse. Det blir derfor viktig å planlegge aktivt med dette 
i nærmeste fremtid, og invitere næringslivet inn slik at aktørene får god kjennskap 
til kommunens samlede behov. 

• Det gode nabolag 
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I våre temaplaner og i samfunnsdelen er det lagt vekt på generasjon samfunnet. 
Det at nabolag ikke blir for homogene, og i stedet rommer både brukergrupper, 
men også variasjon i alder og sosioøkonomisk status har en verdi. Kommunen 
må være aktiv med å formidle til utbyggere hva vi legger i fremtidens nabolag, og 
utfordre på de muligheter som finnes i våre flotte tettsteder. 

• Sosiale boformer 

Politisk har vi vært tydelige på at vi ønsker at det tenkes innovativt nå det bygges 
nytt i Asker, det er viktig at man ser muligheter for felles rom eller annet når det 
bygges nytt eller rehabiliteres. Vi kjenner til at det er stor etterspørsel etter nye 
boformer og dette er særlig relevant for boliger til eldre. For nye sosiale boformer 
er det viktig også å teste ut for å fremme folkehelse til andre grupper for 
eksempel ungdom. 

• Nytenkende boligløsninger 

Nye løsninger som sosiale boformer, leie til eie er spennende tiltak som kan gjøre 
det enklere og bedre for folk å etablere seg i Asker. Samtidig bør vi se om vi kan 
hente inspirasjon fra andre vellykkede boligmodeller også fra andre land, slik som 
Vienna-modellen i Wien. Flere byggeprosjekter tilsvarende Åmotåsen gbnr. 79/87 
bør også vurderes. Modellene går ut på samarbeid mellom kommunen og 
utbyggere, hvor kommunen stiller ulike krav til utbyggere, som skal bidra til å 
gjøre det enklere for blant annet førstegangsetablerere og innbyggere med lav 
inntekt eller manglende egenkapital. Det er viktig at slike boligmodeller etableres i 
størst mulig grad som en integrert del av den ordinære bebyggelsen i kommunen. 
En slik modell kan også bidra til å øke leilighetsandelen, utover sokkelleiligheter, i 
Asker kommune. 

Ronnie Larsen (A) fremmet følgene forslag til punkt 2: 

• Andel rimelige boliger må økes 
• Bedre mangfold i boligtilbudet 
• Det må rettes fokus på sosial bærekraft og fellesskap 
• Kommunen må legge til rette for bærekraftig transport og infrastruktur 
• Samarbeidet for felles mål må forsterkes 
• Parkeringsnormen må revurderes 

Innstilings punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

Waage Bremnes (V) forslag ble enstemmig vedtatt. 

Larsens (A) forslag ble enstemmig vedtatt. 
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Innstilling  

1. Temaplan for bærekraftig boligutvikling tas til orientering 

2. Det gis følgende innspill til planen: 

• Nivådifferensierte boliger 

Innen velferdsområde er det utviklet en boligtrapp for de store 
brukergruppene. Flere nivåer i boligtrappen må utvikles i fortsettelsen for å 
tilrettelegge for selvstendige liv med deltakelse. Det blir derfor viktig å 
planlegge aktivt med dette i nærmeste fremtid, og invitere næringslivet inn slik 
at aktørene får god kjennskap til kommunens samlede behov. 

• Det gode nabolag 

I våre temaplaner og i samfunnsdelen er det lagt vekt på generasjon 
samfunnet. Det at nabolag ikke blir for homogene, og i stedet rommer både 
brukergrupper, men også variasjon i alder og sosioøkonomisk status har en 
verdi. Kommunen må være aktiv med å formidle til utbyggere hva vi legger i 
fremtidens nabolag, og utfordre på de muligheter som finnes i våre flotte 
tettsteder. 

• Sosiale boformer 

Politisk har vi vært tydelige på at vi ønsker at det tenkes innovativt nå det 
bygges nytt i Asker, det er viktig at man ser muligheter for felles rom eller 
annet når det bygges nytt eller rehabiliteres. Vi kjenner til at det er stor 
etterspørsel etter nye boformer og dette er særlig relevant for boliger til eldre. 
For nye sosiale boformer er det viktig også å teste ut for å fremme folkehelse 
til andre grupper for eksempel ungdom. 

• Nytenkende boligløsninger 

Nye løsninger som sosiale boformer, leie til eie er spennende tiltak som kan 
gjøre det enklere og bedre for folk å etablere seg i Asker. Samtidig bør vi se 
om vi kan hente inspirasjon fra andre vellykkede boligmodeller også fra andre 
land, slik som Vienna-modellen i Wien. Flere byggeprosjekter tilsvarende 
Åmotåsen gbnr. 79/87 bør også vurderes. Modellene går ut på samarbeid 
mellom kommunen og utbyggere, hvor kommunen stiller ulike krav til 
utbyggere, som skal bidra til å gjøre det enklere for blant annet 
førstegangsetablerere og innbyggere med lav inntekt eller manglende 
egenkapital. Det er viktig at slike boligmodeller etableres i størst mulig grad 
som en integrert del av den ordinære bebyggelsen i kommunen. En slik 
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modell kan også bidra til å øke leilighetsandelen, utover sokkelleiligheter, i 
Asker kommune. 

• Andel rimelige boliger må økes 
• Bedre mangfold i boligtilbudet 
• Det må rettes fokus på sosial bærekraft og fellesskap 
• Kommunen må legge til rette for bærekraftig transport og infrastruktur 
• Samarbeidet for felles mål må forsterkes 
• Parkeringsnormen må revurderes 
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